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Data de 30 noiembrie, nenegociabila în ceea ce priveste startul Sistemului

Garantie-Returnare (ministru)

Data de 30 noiembrie nu este negociabila în ceea ce priveste demararea Sistemului Garantie - Returnare,

legislatia fiind suficient de moderna, suficient de actuala, cât sa ne permita sa avem un sistem cu care

România sa se mândreasca, a declarat, marti, ministrul Mediului, Apelor si Padurilor, Mircea Fechet, într-o

conferinta de specialitate.

 

"As vrea sa ma refer în interventia mea la Sistemului Garantie-Returnare, un sistem care ar putea probabil sa

însemne cel mai important proiect politic si administrativ pe care sa-l gestionez în Ministerul Mediului, proiect la

care am lucrat foarte mult si data trecuta când am fost în minister, la fel cum si acum încerc sa aloc suficient de

multe resurse, suficient de mult timp, pentru a ma asigura ca nu iesim din traiectoria asumata. Am comunicat si

actionariatului companiei RetuRO, am comunicat si conducerii companiei RetuRO ca data de 30 noiembrie este o

data nenegociabila în legatura cu acel eveniment extrem de important în care prima doza, primul pet sau prima

sticla, ne mai gândim ce o sa introducem din cele trei posibilitati, însa, cu siguranta îmi doresc ca în acea zi sa

putem sa dam startul, asa cum ne-am angajat ca tara, Sistemului Garantie-Returnare", a spus Fechet, la o

conferinta organizata de Pria Environment.

 

Acesta a mentionat, totodata, ca îsi doreste ca Sistemul Garantie-Returnare sa fie un exemplu de buna practica în

Uniunea Europeana.

 

"Îmi doresc nu doar sa îl pornim, dar îmi doresc ca el sa fie un exemplu de buna practica în Uniunea Europeana.

Legislatia la acest moment tine cont de toate lucrurile care au mers mai putin bine în alte state membre. Consider

ca e o legislatie suficient de moderna, suficient de actuala, cât sa ne permita sa avem nu doar al doilea cel mai

mare sistem ca marime din Uniunea Europeana, dar sa avem un sistem cu care România sa se mândreasca, care sa

fie un exemplu de buna practica despre cum se gestioneaza 7 miliarde de deseuri de ambalaje în fiecare an - si care

sa ne poata asigura, într-o masura mai mica decât cred unii, ca cel putin o parte din deseurile de ambalaje din

România se vor gestiona asa cum trebuie, adica sa nu ajunga în natura, sa nu ajunga în paduri, în râuri, în Delta

Dunarii si în Marea Neagra, sa nu ajunga nici macar în gropile de gunoi. Cred ca am vizitat zeci de astfel de

depozite ecologice, cum le numim noi, unde din pacate ajung extrem de multe reciclabile, la fel cum ajung fractii

biodegradabile netratate, la fel cum ajung deseuri de echipamente electrice si electronice, la fel cum mai ajung

baterii becuri si alte lucruri care n-ar trebui sa ajunga acolo", a explicat demnitarul.

 

În opinia sa, Sistemul Garantie-Returnare va rezolva o mica parte din aceasta problema nationala cu care ne

confruntam.

 

"Bineînteles ca multe alte state membre au remediat acum foarte mult timp aceasta chestiune. Noi înca mai

discutam pe la minister, prin primarii, pe la consilii judetene, daca sa colectam pe trei fractii, pe patru fractii, în

amestec reciclabilul, separat. Din nefericire, avem foarte multe recuperat la acest capitol, în timp ce tarile

ambitioase discuta despre modul în care sa gestioneze alte tipuri de deseuri, cum ar fi textilele, cum ar fi uleiul

uzat - si alte astfel de chestiuni de finete, noi înca ne confruntam cu aceasta spirala din care nu reusim sa iesim,

respectiv cea a cifrelor modeste, cea care ne face sa fim din nefericire codasii Uniunii Europene la capitolul

gestionare a deseurilor", a mai spus ministrul.

 

Ministrul Mediului considera totodata ca ar trebui "sa mai umblam si la legislatie", în conditiile în care exista acte

normative care asteapta adoptarea lor de ani de zile, dar exista si "o aplicare neunitara a legislatiei".

 

"Ar trebui sa mai umblam si la legislatie, în sensul în care exista acte normative care asteapta adoptarea lor de ani
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de zile, de cinci ani în cazul Ordonantei 5 care priveste gestionarea deseurilor din echipamente electrice si

electronice. Exista o aplicare neunitara a legislatiei si pot sa admit acest lucru. Exista agentii pentru protectia

mediului care înteleg în mod diferit cum ar trebui sa aplice legea, la fel cum exista si suficient de multe autoritati

administrativ-teritoriale care ar putea sa-si îmbunatateasca tot acest proces de gestionare a deseurilor de

management integrat al deseurilor, la fel cum, probabil ca ne-au ramas si noua, fie ca vorbim despre minister, fie

ca vorbim despre industrie, fie ca vorbim despre mediul de afaceri. Probabil ca ne-au ramas suficient de multe

lucruri pe care am putea în continuare sa le facem pentru ca sa contribuim fiecare în dreptul lui la aceasta problema

nationala.", a adaugat ministrul Mediului. 
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